

获第五届中国出版政府奖先进出版单位奖
美国 CINAHL Information Systems 收录期刊
北大·中文核心期刊
中国科技核心期刊

ISSN 1009-6493

CN 14-1272/R

护理研究[®]

HULI YANJIU

第37卷 第3期

CHINESE NURSING RESEARCH

Volume 37 Number 3

February 2023

2月
2023年



ISSN 1009-6493



山西医科大学第一医院
山西省护理学会

护
理
研
究

第
三
十
七
卷

第
三
期

二
〇
二
三
年

护理研究®

CHINESE NURSING RESEARCH

半月刊

第 37 卷 第 3 期(总第 719 期) 2023 年

护理研究

(1987 年 4 月创刊 半月刊)

名誉总编 王峻 段志光
 名誉主编 徐钧 张瑞平
 总编 韩清华 王益锵 韩世范
 常务副总编 程金莲
 副总编 吴欣娟 杨辉 朱瑞芳
 主编 韩世范
 常务副主编兼编辑部主任 朱瑞芳
 责任编辑 苏琳
 英文编辑 阴怀清
 主管

山西省卫生健康委员会

主办

山西医科大学第一医院

山西省护理学会

出版

山西医学期刊社有限责任公司

编辑

《护理研究》编辑部

地址 山西省太原市解放南路
85 号(邮政编码 030001)

电话 0351-4639626

网址 www.hlyjzz.com

http://www.suol.cn

电子信箱 sxhulizz@vip.163.com

印刷 山西华文科杰印业有限公司

发行范围 公开发行

国内总发行

山西省邮政报刊发行局

国外总发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京 399 信箱,100044)

(国外代号 TP4508)

订阅 全国各地邮电局(所)

中国标准连续出版物号

ISSN 1009-6493

CN 14-1272/R

2023 年第 37 卷第 3 期

(总第 719 期)

2023 年 2 月 10 日出版

广告发布登记 并审管广字[2020]017 号

国内每期待价 25.00 元 全年定价 600.00 元

邮发代号 22-130

如有印装质量问题,请与《护理研究》编辑部

联系调换。

除非特别声明,本刊刊出的所有文章不代表

本刊编委会的观点。

目次

指南与共识

2021 年美国输液护理学会《输液治疗实践标准》中血管通路装置的置入与维护解读

顾婕,钱火红,任凭,缪英霞,李月圆,曹洁 (377)

《减重手术围术期护理指南 2021》解读

王冉,王林,刘婷,曹朋 (382)

《成人重症监护病房口腔护理专家共识》解读

龚思媛,廖春莲,刘继红,李佳,唐荣珠 (388)

科研论著

老年人结肠镜检查肠道准备失败风险预测模型的建立与验证

郭盛丽,朱婷,林威娜,陈晓容,陈志琼,夏美燕,袁薇 (392)

颅脑肿瘤病人二元应对现状及影响因素

叶夏兰,杨丽,赖海燕,周溢,梁秋婷 (399)

糖尿病病人低血糖恐惧发生率及危险因素 Meta 分析

徐黎娟,孙宏玉,徐天梦,嵇艳,蔡季煜 (405)

儿科护理硕士专业学位研究生临床师资准入标准及核心能力评价体系的构建

李汶静,尹华英 (414)

重症监护室获得性衰弱风险因素评估表的构建

韩斌如,李秋萍,王涵,陈曦,梅爱英 (422)

精神卫生专科护士与护理硕士专业学位研究生衔接培养方案的初步构建

魏星,金瑞华,王佩娜 (428)

心脏康复专科护士培训方案的构建

刘硕,王玉玲,褚倩,李瑞珍 (435)

临床护士针刺伤风险评估指标体系的构建

高慧敏,田凌云,粟亚男,李映兰 (443)

科研综述

心脏手术病人术前衰弱评估与干预研究进展

张临雪,周家梅,王菲,尹福容,赵本利,詹晓庆,涂建鑫 (449)

急性白血病患者报告结局研究进展

李静,王春霞,何鑫雨,李丹阳,章梅云 (455)

脑卒中相关性肌少症研究进展

乔满萱,王乙洋,汤诗恒,林璟珊,李玉霞 (460)

围术期肺癌病人营养护理研究进展 王蕊,李婷婷,姜桐桐,史铁英,夏云龙 (466)	以时间节点为导向的院内快速急救模式在急性脑卒中病人急诊静脉溶栓中的应用 刘静,赵曙光,黄箫琪,张笑,付慧青,胡凤英,王艳梅 (527)
帕金森病病人居家康复运动影响因素及干预研究进展 王巧红,张晓晴,郭静,魏吉林,杨辉 (471)	太原市新生儿耳廓畸形发生情况及危险因素分析 范丽娟,梁慧霞,杜娟 (531)
乳腺癌术后上肢淋巴水肿运动疗法干预研究范围综述 刘璇璇,李洁琼,汤逸蘋,高雅,张蜜 (478)	基于多学科协作的胸痛预警护理培训模式在临床带教中的应用 王静,杨阳 (535)
伦理型领导在护理管理领域中的应用研究进展 王荃,冯丹妮,黄素芳 (483)	基于赋能理论的居家康复锻炼方案在老年膝骨关节炎病人中的应用效果 杨支兰,郝雯君,姚太平,曹晓霞,耿慧,贾瑞敏 (539)
岗位胜任力在我国新入职护士培训中的应用现状 张岩,秦元梅,邹小燕,钟远,任肖敬,陈赞 (488)	新生儿经右下肢小隐静脉留置PICC导管的效果研究 张月葵,郭舒文,杨玉燕,林娟斌,张秀虹,郑碧月 (543)
结直肠癌病人衰弱管理研究进展 徐小艳,张咏梅 (492)	耳穴贴压联合低频电刺激疗法改善胃肠道肿瘤病人化疗不良反应的效果 安慧颖,雷雷,蒋秋焕 (548)
以护士为主导的干预改善心力衰竭病人钠盐控制的研究现状 韦晓静,邱小琴 (497)	女性盆底功能障碍病人迷情障碍现状及影响因素 张亚亚,侯佳文,毕晓玄,康佳斐,王怡,王艳红 (554)
心脏康复在经导管主动脉瓣置换术病人中的应用研究进展 杨婷,林清然 (501)	心理干预对老年高血压脑出血病人自我管理能力和睡眠质量及生活质量的影响 赵红芬 (560)
老年慢性病病人电子健康素养研究进展 郝晨璐,胡铭 (506)	院前个性化护理干预对肺移植病人术前焦虑及抑郁的影响 徐炜炜,卫栋,李小杉,陈静瑜 (563)
综合研究	目次(-1) Contents(-3)
维持性血液透析病人二元应对水平及影响因素 姚梦真,孙铮,李雪颖 (511)	本刊稿约见本卷第1期
山西省某医院脑卒中病人住院费用的影响因素 周立业,夏鑫婧,郭志飞,孙梦姣,余红梅 (517)	
ICU脓毒性休克并发低体温病人临床特征及危险因素分析 肖琦,毕安平,邹灯秀,邓娟 (522)	

声 明

(依照国际惯例登载)

护理学是一门不断发展的学科。由于新的研究成果层出不穷,临床经验不断积累,我们有必要了解治疗、护理及用药的新变化。本刊作者和出版者根据可靠的科学研究提供了当今最新的护理学科研成果。但由于人类存在着个体差异及医学的不断发展,人们对既往科研成果有新的认识并使之不断完善。本刊编者、出版者及任何参与本刊出版的团体在此郑重声明:本刊提供的所有资料都是经过严格的同行评议,并符合出版要求,但在临床使用时,请在上级专业人员(主管医师、上级护师)指导下进行。对因使用本刊资料而引起的任何医疗差错、事故,本刊将不承担任何责任。希望读者参照其他材料来证实本刊研究结果的可靠性。例如,拟使用本刊资料时,可核对将要使用的药物说明书,确认本刊提供的资料是否准确及推荐的药物剂量或禁忌证有无改变,对于新药或不经常使用的药物更应如此。

《护理研究》编辑部

Statement

(Publishing according to the international practice)

Nursing science is an ever-changing science. It is necessary to understand the latest therapy, nursing, and medication changes, with the emerging of new results all the time and continuous accumulation of clinical experience. The authors and publishers of this journal provide the latest nursing information based on their reliable scientific achievements. However, people have a new understanding on the previous research results and make them perfect due to the individual human diversity and constant development in medical sciences. The editor, publisher, and any other parties involved in the publication of the journal hereby solemnly declare that all the materials provided by the journal are subject to strict peer-review and meet the publication requirements, but please use them under the guidance of professionals personnel (competent physicians, superior nurses) in clinical practice. The journal will take no responsibility for any medical errors or negligence from the use of such results. Readers are encouraged to prove reliability of data with other sources. For example, readers are advised to verify the accuracy of the data and check whether changes have been made in the recommended dose or the contraindication by reading medicine operation instructions when preparing to use the journal information. This recommendation is critical in connection with new or infrequently used drugs.

Editorial Office of Chinese Nursing Research

CHINESE NURSING RESEARCH

Semimonthly

Vol. 37 No. 3 2023

CONTENTS

Guideline and Consensus

Interpretation of the placement and maintenance of vascular access devices in "Infusion therapy standards of practice" of Infusion Nurses Society of America in 2021

GU Jie, QIAN Huohong, REN Ping, MIAO Yingxia, LI Yueyuan, CAO Jie (377)

Interpretation of "Guidelines for perioperative care in bariatric surgery 2021" by the Enhanced Recovery After Surgery Society

WANG Ran, WANG Lin, LIU Ting, CAO Peng (382)

Interpretation of "Evidence-based consensus paper for oral care within adult critical care units" by the British Association of Critical Care Nurses

GONG Siyuan, LIAO Chunlian, LIU Jihong, LI Jia, TANG Rongzhu (388)

Original Articles

Establishment and validation of risk predictive model for inadequate bowel preparation before colonoscopy in the elderly

GUO Shengli, ZHU Ting, LIN Weina, CHEN Xiaorong, CHEN Zhiqiong, XIA Meiyuan, YUAN Wei (392)

Status quo and influencing factors of dyadic coping level in patients with craniocerebral tumor

YE Xialan, YANG Li, LAI Haiyan, ZHOU Yi, LIANG Qiuting (399)

Incidence and risk factors of fear of hypoglycemia in patients with diabetes: a Meta-analysis

XU Junxian, SUN Hongyu, XU Tianmeng, JI Yan, CAI Jiyu (405)

Construction of evaluation system of admission criteria and core competence for clinical teachers in pediatric master of nursing specialist

LI Wenjing, YIN Huaying (414)

Construction of risk factors assessment table of intensive care unit-acquired weakness

HAN Binru, LI Qiuping, WANG Han, CHEN Xi, MEI Aiyong (422)

Preliminary construction of the bridging training program for mental health nurses and master of nursing specialist

WEI Xing, JIN Ruihua, WANG Peina (428)

Construction of training program for cardiac rehabilitation specialist nurse

LIU Shuo, WANG Yuling, CHU Qian, LI Ruizhen (435)

Construction of risk assessment index system of needle-stick injury in clinical nurses

GAO Huimin, TIAN Lingyun, SU Yanan, LI Yinglan (443)

Review Articles

Research progress of preoperative frailty assessment and intervention in patients undergoing cardiac surgery

ZHANG Linxue, ZHOU Jiamei, WANG Fei, YIN Furong, ZHAO Benli, ZHAN Xiaoqing, TU Jianxin (449)

Research progress on patient-reported outcome for patients with acute leukemia

LI Jing, WANG Chunxia, HE Xinyu, LI Danyang, ZHANG Meiyun (455)

Research progress of stroke-related sarcopenia

QIAO Xiaozuan, WANG Yiyang, TANG Shiheng, LIN Jingshan, LI Yuxia (460)

Research progress of nutrition nursing for lung cancer patients during perioperative period

WANG Rui, LI Tingting, JIANG Tongtong, SHI Tieying, XIA Yunlong (466)

Research progress on influencing factors and intervention of home rehabilitation exercise in patients with Parkinson's disease

WANG Qiaohong, ZHANG Xiaoqing, GUO Jing, WEI Jilin, YANG Hui (471)

Scoping review of exercise therapy intervention for upper limb lymphedema patients after breast cancer surgery

LIU Xuanxuan, LI Jieqiong, TANG Yipin, GAO Ya, ZHANG Mi (478)

Research progress on the application of ethical leadership in nursing management

WANG Quan, FENG Danni, HUANG Sufang (483)

Status quo of the application of post competency in the training of new nurses in China

ZHANG Yan, QIN Yuanmei, ZOU Xiaoyan, ZHONG Yuan, REN Xiaoqing, CHEN Zan (488)

Research progress of frailty management in patients with colorectal cancer

XU Xiaoyan, ZHANG Yongmei (492)

Research status quo of nurse-led intervention to improve sodium control in patients with heart failure WEI Xiaojing, QIU Xiaoqin	(497)
Research progress on the application of cardiac rehabilitation in patients with transcatheter aortic valve replacement YANG Ting, LIN Qingran	(501)
Research progress on eHealth literacy in elderly patients with chronic diseases HAO Chenlu, HU Ming	(506)
Comprehensive Study	
The level of dyadic coping and influencing factors in patients with maintenance hemodialysis YAO Mengzhen, SUN Zheng, LI Xueying	(511)
Influencing factors of hospitalization costs of stroke patients in a hospital in Shanxi province ZHOU Liye, XIA Xinjing, GUO Zhifei, SUN Mengjiao, YU Hongmei	(517)
Clinical characteristics and risk factors of patients with septic shock complicated with hypothermia in ICU XIAO Qi, BI Anping, ZOU Dengxiu, DENG Juan	(522)
Application of the time-node-oriented in-hospital rapid emergency model for emergency intravenous thrombolysis in acute stroke patients LIU Jing, ZHAO Shuguang, HUANG Xiaoqi, ZHANG Xiao, FU Huiqing, HU Fengying, WANG Yanmei	(527)
Status quo and risk factors analysis of auricle deformity in newborns in Taiyuan city FAN Lijuan, LIANG Huixia, DU Juan	(531)
Application of chest pain early warning nursing training model in clinical teaching based on multidisciplinary collaboration WANG Jing, YANG Yang	(535)
Application effect of home rehabilitation exercise program based on empowerment theory in elderly patients with knee osteoarthritis YANG Zhilan, HAO Wenjun, YAO Taiping, CAO Xiaoxia, GENG Hui, JIA Ruimin	(539)
Study on the effect of PICC catheter indentation through small saphenous vein of right lower limb in neonates ZHANG Yuekui, GUO Shuwen, YANG Yuyan, LIN Juanbin, ZHANG Xiuhong, ZHENG Biyue	(543)
Effect of auricular point sticking combined with low-frequency electrical stimulation therapy on adverse reactions to chemotherapy in patients with gastrointestinal tumors AN Huiying, LEI Lei, JIANG Qiujuan	(548)
Status quo and influencing factors of alexithymia in female patients with pelvic floor dysfunction ZHANG Yaya, HOU Jiawen, BI Xiaoxuan, KANG Jiafei, WANG Yi, WANG Yanhong	(554)
Effect of psychological intervention on self-management ability, sleep quality and quality of life in elderly patients with hypertensive cerebral hemorrhage ZHAO Hongfen	(560)
Effect of pre-hospital individualized nursing intervention on preoperative anxiety and depression in patients undergoing lung transplantation XU Weiwei, WEI Dong, LI Xiaoshan, CHEN Jingyu	(563)

CHINESE NURSING RESEARCH

(Semimonthly)

Vol. 37 No. 3 2023

General Editors

HAN Qinghua, WANG Yiqiang, HAN Shifan

Editor-in-Chief

HAN Shifan

Standing Deputy Editor-in-Chief and Editorial Director

ZHU Rujang

Sponsor

The First Hospital of Shanxi Medical University
Shanxi Nursing Association

Editing

Chinese Nursing Research Editorial Office
Address No. 85, Jiefang South Road, Taiyuan 030001,
Shanxi, China

Tel +86 351 463 9626

E-mail sxhuliz@vip.163.com

URL www.hlyjz.com
http://www.suol.cn

Publishing

Shanxi Medical Periodical Press Co.,Ltd.

Printing

Shanxi Huawen Kejie Printing Limited Company

Domestic Distributor

Postal Newspaper and Journal Publishing House of
Shanxi Province
Subscription Code 22-130

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation, P.O.
Box 399, Beijing, 100044, China
Code No.TP4508

Subscriptions

Local Post Offices

CSSN

ISSN 1009-6493

CN 14-1272/R

Established 1987

Publication Date February 10, 2023